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Spørgsmål nr. 1037 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Hvad er ministerens holdning til politiforbundets forslag om 
at justere de gældende regler for udstedelse af zoneforbud, og 
agter ministeren at ændre reglerne, sådan at politiet får bedre 
mulighed for at skride ind over for pusherne, jf. TV2 hjemme-
side 1. august 2013 ”Politiformand: Her er nyt våben mod pu-
sherne”?”

Svar:

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende:

”Rigspolitiet kan på baggrund af en indhentet udtalelse fra Kø-
benhavns Politi, oplyse, at hvis den politimæssige indsats på 
området konkret godtgør en adfærd hos den enkelte hashhand-
ler, som efter Østre Landsrets praksis er påkrævet for at udste-
de et zoneforbud, f.eks. i form af beviselig aggressiv og truen-
de adfærd over for borgere i området, vil Københavns Politi 
således meddele den pågældende et zoneforbud efter ordens-
bekendtgørelsens § 6, stk. 4.”

Justitsministeriet kan i tilknytning hertil oplyse, at der i øjeblikket pågår 

drøftelser mellem Rigsadvokaten, Rigspolitiet og Københavns Politi om 

ordensbekendtgørelsens regler om meddelelse af zoneforbud, og at det i 

den forbindelse bliver drøftet, om zoneforbud bør kunne gives i flere til-

fælde, end det er muligt efter de gældende regler.

Hvis disse drøftelser munder ud i en anbefaling om at justere på betingel-

serne for meddelelse af zoneforbud, vil jeg se positivt på det.


